
Protokół Nr XXXI/09
z sesji Rady Powiatu w Nidzicy,

która odbyła się w sali konferencyjnej nidzickiego Ratusza
w dniu 29 września 2009 r.

Ad. 1.
Przewodniczący  Rady  -  p.  Zbigniew  Wernik  o  godzinie  1204 otworzył  sesję 

i  powitał  radnych,  dyrektorów  i  kierowników  jednostek  powiatowych  i  wydziałów 
Starostwa  Powiatowego  oraz  zaproszonych  gości.  Oświadczył,  iż  zgodnie  z  listą 
obecności  aktualnie  w  posiedzeniu  uczestniczy  11  radnych,  co  stanowi  quorum 
pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  decyzji.  Listy  obecności  radnych oraz 
gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.

Do  posiedzenia  dołączył  p.  Janusz  Kwiatek.  Na  sali  obrad  obecnych  było  12 
radnych. 

p. Lech Brzozowski wnioskował o rozszerzenie porządku obrad o punkty 12 i 13 
oraz podpunkty 5) i 6) w punkcie 14. Podjęcie uchwał w sprawach, w następującym 
brzmieniu:

- „12. Stanowisko Rady Powiatu Nidzickiego z dnia 29 września 2009 r. w sprawie 
realizacji inwestycji pn.: „Budowa drogi powiatowej Nr 1562 N (dr. Nr 1613N 
Jabłonowo Dyby) - Piotrkowo - Bukowiec Wielki (dr. Nr 1619N) w lokalizacji 
od km 0+000 do km 1+394 dł.  1,394 km” w ramach Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011.”

- „13. Stanowisko Rady Powiatu Nidzickiego z dnia 29 września 2009 r. w sprawie 
realizacji inwestycji pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1552 N  Zakrzewo – 
Zalesie  –  Zaborowo  w  lokalizacji  od  km  1+750  do  km  4+750  dł.  3,0  km” 
w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011.”

- 14. Podjęcie uchwał w  sprawach:
5) „użyczenia pomieszczeń Przychodni Obwodowej Zespołu Opieki Zdrowotnej 

w Nidzicy”,
6)  „zasad zbywania,  oddania w dzierżawę, najem,  użytkowanie lub użyczenie 

przez samodzielny  publiczny Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w Nidzicy majątku 
trwałego przekazanego Zespołowi w nieodpłatne użytkowanie”.

Wicestarosta  L.  Brzozowski  uzasadnił,  że  w  przypadku  stanowisk  chodzi 
o  asekurowanie  się  dokumentem,  żeby  dobrze  uzasadnić  wnioski  o  dofinansowanie 
inwestycji. Natomiast uchwały ZOZ omawiane były na posiedzeniach komisji. O szersze 
wyjaśnienie poprosił Panią Skarbnik oraz p. Sławomira Knapińskiego.

p. Renata Mróz zaznaczyła, że projekty stanowisk przygotowane zostały w związku 
z tym, że inwestycje są realizowane przy pomocy gmin Kozłowo i Janowiec Kościelny. 
Niezbędne jest podpisanie umowy partnerskiej i musi być ona dołączona do wniosku o 
udzielenie  dotacji.  Każdy  beneficjent  uzyskuje  za  partnerstwo  dodatkowe  punkty. 
Inwestycje zaplanowano do realizacji  w 2010 r.,  stąd niezbędne zajęcie  stanowisk w 
przedmiotowych sprawach.

p. Sławomir Knapiński  przypomniał,  że przywołane przez Wicestarostę  projekty 
uchwał omawiał na posiedzeniach komisji. Dwie instytucje OHP, które mają rozpocząć 



działalność na terenie naszego powiatu umieściliśmy w budynku ZOZ. Należy podpisać 
umowę użyczenia pomieszczeń. W chwili obecnej dyrektor nie może tego zrobić, bo nie 
ma takiego zapisu w uchwale.

Więcej zmian do porządku obrad nie zgłoszono.
Wprowadzenie do porządku obrad punktu 12 w brzmieniu: „12. Stanowisko Rady 

Powiatu Nidzickiego z dnia 29 września  2009 r.  w sprawie realizacji  inwestycji  pn.: 
„Budowa drogi powiatowej Nr 1562 N (dr. Nr 1613N Jabłonowo Dyby) - Piotrkowo - 
Bukowiec Wielki (dr. Nr 1619N) w lokalizacji od km 0+000 do km 1+394 dł. 1,394 km” 
w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011” – przyjęto 
stosunkiem głosów: 11 - „za” przy 1 - „wstrzymującym się”.

Wprowadzenie do porządku obrad punktu 13 w brzmieniu: „13. Stanowisko Rady 
Powiatu Nidzickiego z dnia 29 września  2009 r.  w sprawie realizacji  inwestycji  pn.: 
„Przebudowa  drogi  powiatowej  Nr  1552  N   Zakrzewo  –  Zalesie  –  Zaborowo  w 
lokalizacji od km 1+750 do km 4+750 dł. 3,0 km” w ramach Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011” – przyjęto stosunkiem głosów:  11 - „za” 
przy 1- „wstrzymującym się”.

Wprowadzenie do porządku obrad podpunktu 5) w punkcie 14 w brzmieniu: „5) 
użyczenia pomieszczeń Przychodni Obwodowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy” 
– przyjęto jednogłośnie.

Wprowadzenie do porządku obrad podpunktu 6) w punkcie 14 w brzmieniu: „6) 
zasad  zbywania,  oddania  w  dzierżawę,  najem,  użytkowanie  lub  użyczenie  przez 
samodzielny  publiczny  Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w  Nidzicy  majątku  trwałego 
przekazanego Zespołowi w nieodpłatne użytkowanie” – przyjęto jednogłośnie.

Cały, zmieniony porządek obrad przyjęto jednogłośnie.

Porządek obrad:
1. Otwarcie Sesji i przedstawienie porządku obrad.
2. Wręczenie „Sasinów” osobom wyróżnionym w Powiecie Nidzickim.
3. Wyróżnienie najlepszych maturzystów szkół ponadgimnazjalnych w Powiecie 

Nidzickim w roku szkolnym 2008/2009. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2009 r.
8. Ocena bezpieczeństwa sanitarnego w Powiecie Nidzickim w okresie letnim i stan 

przygotowania obiektów szkolnych do roku szkolnego.
9. Sprawozdanie  z  działalności  Specjalnego  Ośrodka  Szkolno-Wychowawczego 

w Nidzicy w roku szkolnym 2008/2009.
10.  Sprawozdanie  z  działalności  Zespołu  Szkół  Rolniczych  i  Ogólnokształcących 

w Jagarzewie w roku szkolnym 2008/2009.
11.  Informacja o przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2009/2010.
12.  Stanowisko Rady Powiatu Nidzickiego z dnia 29 września 2009 r.  w sprawie 

realizacji inwestycji pn.: „Budowa drogi powiatowej Nr 1562 N (dr. Nr 1613N 
Jabłonowo Dyby) - Piotrkowo - Bukowiec Wielki (dr. Nr 1619N) w lokalizacji od 
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km  0+000  do  km  1+394  dł.  1,394  km”  w  ramach  Narodowego  Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011.

13.  Stanowisko Rady Powiatu Nidzickiego z dnia 29 września 2009 r.  w sprawie 
realizacji inwestycji pn.: „Przebudowa drogi powiatowej Nr 1552 N  Zakrzewo – 
Zalesie  –  Zaborowo w lokalizacji  od  km 1+750 do km 4+750 dł.  3,0  km” w 
ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011.

14.  Podjęcie uchwał w sprawach:
1) zmian w budżecie powiatu na rok 2009,
2) rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Powiatowego  Inspektora  Nadzoru 

Budowlanego w Nidzicy,
3) wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  do  powiatowego  zasobu 

nieruchomości,
4) zmieniająca uchwałę w sprawie podziału środków na 2009 rok przyznanych 

samorządowi  powiatowemu  przez  Państwowy  Fundusz  Rehabilitacji  Osób 
Niepełnosprawnych na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej 
osób niepełnosprawnych,

5) użyczenia pomieszczeń Przychodni Obwodowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Nidzicy,

6) zasad  zbywania,  oddania  w  dzierżawę,  najem,  użytkowanie  lub  użyczenie 
przez samodzielny  publiczny Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w Nidzicy majątku 
trwałego przekazanego Zespołowi w nieodpłatne użytkowanie. 

15.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
16.Wolne wnioski.

Ad. 2.
Panowie Starosta – L. Ekiert, Wicestarosta – L. Brzozowski wręczyli pamiątkowe 

złote  sasiny  i  kwiaty  osobom  wyróżnionym  w  Powiecie  Nidzickim:  p.  Markowi 
Borowieckiemu, p. Markowi Maculewicz, p. Janowi Domańskiemu.

Ad. 3.
Panowie Starosta, Wicestarosta i Przewodniczący Rady wręczyli Srebrne sasiny i 

pióra najlepszym maturzystom 2009 r. Powiatu Nidzickiego. Najlepsi maturzyści 2009 r. 
to:  Renata  Bruździak  z  Zespołu  Szkół  Ogólnokształcących,  Dorota  Chmielewska  z 
Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy i Ewelina Kisiel z Zespołu 
Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie. 

p.  E.  Bieniek  przedstawiła  charakterystykę,  osiągnięcia  i  dalsze  plany 
wyróżnionych absolwentów.

Ad. 4.
Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie było. Został przyjęty jednogłośnie.

Ad. 5.
Pan Starosta  L.  Ekiert  złożył  sprawozdanie  z  działalności  Zarządu i  wykonania 

uchwał Rady, które stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.
Pytań odnośnie sprawozdania nie było.
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Ad. 6.
p. Andrzej Arcyz zwrócił się do Pana Starosty w sprawie sposobu organizacji ruchu 

w mieście na czas planowanego remontu ul. Traugutta. Zaznaczył, że w nienajlepszym 
stanie jest  również ul. Kościuszki.  Kiedy dojdzie do remontu nastąpi blokada miasta. 
Uważa,  że  warto  by  wejść  w  porozumienie  z  Burmistrzem  i  udrożnić  ulicę 
Kraszewskiego  do  ul.  Kolejowej.  Jednocześnie  udrożnić  przejazd  z  ul.  Leśnej  do 
Niborka – w kierunku Napiwody. Jest to może okazja skorzystania ze środków unijnych. 
Sądzi, że należałoby rozpocząć działania. 

p. Krzysztof Skurczyński zgłosił następujące interpelacje:
1. nie poobcinane trawy, nie widać znaków w miejscowościach: Bartoszki, Nibork 

II.  Na drodze 19001 w kierunku na Radomin duże konary topoli  wiszą nad drogą,  a 
zrobił się tam duży ruch,

2. piękny jest budynek LO, ale jedna ławka ma 2 deski, wystają druty z ogrodzenia. 
Może należałoby teraz ogrodzić  budynek godziwie.

3.  wpłynęło  pismo  od  ludzi,  którzy  mieszkają  na  ul.  Nowomiejskiej.  Proszą  o 
dokończenie chodnika.

Ad. 7.
p.  Renata  Mróz  przedstawiła  sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  powiatu  za  I 

półrocze 2009 r. Stanowi ono zał. nr 4 do niniejszego protokołu. Zaznaczyła, że opinia 
Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  wyrażona  w  uchwale  Nr 
RIO.VIII-0120-287/09 z dnia 15 września 2009 r. w sprawie przedłożonej przez Zarząd 
Powiatu Nidzickiego informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2009 r. 
była pozytywna. Stanowi ona zał. nr 5 do niniejszego protokołu.

Pytań i uwag nie było.

Ad. 8.
Ocenę bezpieczeństwa sanitarnego w Powiecie Nidzickim w okresie letnim i stan 

przygotowania  obiektów  szkolnych  do  roku  szkolnego  przedstawiła  p.  Beata 
Wróblewska-Więcek – Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny. Stanowią one zał. nr 
6 i 7 do niniejszego protokołu.

Pytań nie było.

p. Zenobiusz Szczepkowski opuścił salę obrad. Obecnych było 11 radnych.

Ad. 9.
Sprawozdanie  w  formie  multimedialnej  z  działalności  Specjalnego  Ośrodka 

Szkolno-Wychowawczego  w  Nidzicy  w  roku  szkolnym  2008/2009  przedstawiła 
Dyrektor ośrodka – p. Bożena Breńska. Stanowi ono zał. nr 8 do niniejszego protokołu.

Pytań nie było.
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Ad. 10.
Sprawozdanie  z  działalności  Zespołu  Szkół  Rolniczych  i  Ogólnokształcących 

w  Jagarzewie  w  roku  szkolnym  2008/2009  złożył  dyrektor  szkoły  –  p.  Krzysztof 
Komorowski. Stanowi ono zał. nr 9 do niniejszego protokołu.

Pytań nie było.

Ad. 11.
p.  Sławomir  Knapiński  przedstawił  informację  o  przygotowaniu  szkół  do  roku 

szkolnego 2009/2010. Stanowi ona zał. nr 10 do niniejszego protokołu.
Pytań odnośnie informacji nie było.
p. Andrzej Arcyz zwrócił uwagę, czy nie warto byłoby przemyśleć propozycji, aby 

w  Zespole  Szkół  Zawodowych  i  Ogólnokształcących  utworzyć  klasę  o  profilu 
sportowym. Byłaby to kontynuacja profilu ze szkół podstawowych. Wielu uczniów klas 
sportowych trafia od lat właśnie do ZSZiO.

p.  Zbigniew  Wernik  polecił  p.  Knapińskiemu  zanotować  temat  do 
przedyskutowania  na  posiedzeniu  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Turystyki, 
Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie .

p.  Sławomir  Knapiński  zaznaczył,  że  jest  to  możliwe  dopiero  od  nowego  roku 
szkolnego.

p.  Stanisław  Rabczyński  zapytał  p.  Knapińskiego,  ilu  absolwentów  gimnazjum 
naszych szkół zostaje w powiecie, a ilu nie. Czy robił taką analizę?

 p. Sławomir Knapiński odpowiedział, że nie robił takiej analizy, ale przygotuje ją 
na posiedzenie komisji.

Ad. 12.
Rada  w  obecności  11  radnych,  stosunkiem  głosów:  10  –  „za”,  przy  1  – 

„wstrzymującym się”, przyjęła stanowisko w sprawie realizacji inwestycji pn.: „Budowa 
drogi powiatowej Nr 1562 N (dr. Nr 1613N Jabłonowo Dyby) - Piotrkowo - Bukowiec 
Wielki (dr. Nr 1619N) w lokalizacji od km 0+000 do km 1+394 dł. 1,394 km” w ramach 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011.

Ad. 13.
Rada,  w  obecności  11  radnych,  stosunkiem  głosów:  10  –  „za”,  przy  1  – 

„wstrzymującym  się”,  przyjęła  stanowisko  w  sprawie  realizacji  inwestycji  pn.: 
„Przebudowa  drogi  powiatowej  Nr  1552  N   Zakrzewo  –  Zalesie  –  Zaborowo  w 
lokalizacji od km 1+750 do km 4+750 dł. 3,0 km” w ramach Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 – 2011.

Ad. 14. 1)
p. Renata Mróz przypomniała, że projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian 

w budżecie powiatu na rok 2009 omawiany był na posiedzeniach komisji. Ponieważ nie 
wniesiono do niego uwag, prosiła o przegłosowanie.

Uwag i pytań nie było.
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Rada, w obecności 11 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXI/186/09 w 
sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2009, która znajduje się w dokumentach Rady 
Powiatu.

Ad. 14. 2)
p. E. Bieniek zaznaczyła, że po kontroli Komisji Rewizyjnej przygotowała projekt 

uchwały  Rady  Powiatu  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Powiatowego 
Inspektora  Nadzoru  Budowlanego  w  Nidzicy.  Sprawa  analizowana  była  na 
posiedzeniach  komisji  i  uwag  do  projektu  uchwały  nie  było,  więc  prosiła  o 
przegłosowanie.

Uwag i pytań nie było.
Rada, w obecności 11 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXI/187/09 w 

sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność  Powiatowego  Inspektora  Nadzoru 
Budowlanego w Nidzicy, która znajduje się w dokumentach Rady Powiatu.

Ad. 14. 3)
p.  Iwona  Urbanowicz  przypomniała,  że  uchwała  dotyczy  wyrażenia  zgody  na 

nabycie nieruchomości w Jagarzewie. Z uwagi na to, że projekt uchwały Rady Powiatu 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  do  powiatowego  zasobu 
nieruchomości omawiany był przez komisje i nie było do niego uwag, wniosła o podjęcie 
uchwały bez jej omawiania.

Pytań i uwag nie było.
Rada, w obecności 11 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXI/188/09 w 

sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  do  powiatowego  zasobu 
nieruchomości, która znajduje się w dokumentach Rady Powiatu.

Ad. 14. 4)
p. B.  Zabiełło omówiła  projekt  uchwały  Rady Powiatu zmieniającej  uchwałę w 

sprawie podziału środków na 2009 rok przyznanych samorządowi powiatowemu przez 
Państwowy  Fundusz  Rehabilitacji  Osób  Niepełnosprawnych  na  zadania  z  zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych.

Pytań i uwag nie było.
Rada,  w obecności  11  radnych,  jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr  XXXI/189/09 

zmieniającą  uchwałę  w  sprawie  podziału  środków  na  2009  rok  przyznanych 
samorządowi  powiatowemu  przez  Państwowy  Fundusz  Rehabilitacji  Osób 
Niepełnosprawnych  na  zadania  z  zakresu  rehabilitacji  zawodowej  i  społecznej  osób 
niepełnosprawnych, która znajduje się w dokumentach Rady Powiatu.

Ad. 14. 5)
p. Sławomir Knapiński przypomniał, że odnośnie uchwały Rady Powiatu w sprawie 

użyczenia pomieszczeń Przychodni Obwodowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w Nidzicy 
Komisja  Rozwoju  Gospodarczego,  Budżetu  i  Finansów,  Rolnictwa  i  Ochrony 
Środowiska miała obiekcję co do ceny za m2. Zaznaczył, że inne podmioty płacą  ok. 30 
zł.  Tutaj  cena  wynosi  9  zł.  Była  prośba  komisji,  aby  Zarząd  Powiatu  próbował 
negocjować cenę.
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p. Zbigniew Wernik zaznaczył, że Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, 
Zdrowia, Opieki Społecznej i Pomocy Rodzinie również to zgłaszała.

p. Sławomir Knapiński potwierdził, że na obu komisjach był ten sam wniosek. Jest 
umówiony  na  konsultację  w tej  sprawie.  Dodał,  że  z  projektu  nie  da  się  zwiększyć 
środków. Jeżeli już, to ze środków własnych OHP.

Więcej pytań i uwag nie było.
Rada, w obecności 11 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXI/190/09 w 

sprawie użyczenia pomieszczeń Przychodni Obwodowej Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Nidzicy, która znajduje się w dokumentach Rady Powiatu.

Ad. 14. 6)
p.  Sławomir  Knapiński  zaznaczył,  że  w  projekcie  uchwały  w  sprawie  zasad 

zbywania, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie lub użyczenie przez samodzielny 
publiczny  Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w  Nidzicy  majątku  trwałego  przekazanego 
Zespołowi  w nieodpłatne  użytkowanie  chodzi  o  kosmetyczną  zmianę  –  dopisuje  się 
słowo „użyczenie”, bo takiego zapisu w poprzedniej wersji uchwały nie było.

Pytań i uwag nie było.
Rada, w obecności 11 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXXI/191/09 w 

sprawie zasad zbywania, oddania w dzierżawę, najem, użytkowanie lub użyczenie przez 
samodzielny  publiczny  Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w  Nidzicy  majątku  trwałego 
przekazanego Zespołowi w nieodpłatne użytkowanie, która znajduje się w dokumentach 
Rady Powiatu.

Ad. 15. 
Na zapytanie p. Andrzeja Arcyza odpowiedział p. Lech Brzozowski. Przypomniał, 

że  projekt  przebudowy  ul.  Traugutta  będzie  realizował  Wojewódzki  Zarząd  Dróg  w 
ramach Programu Regionalnego Warmia i Mazury. Projektowana droga biegnie poprzez 
Susz - Lidzbark - Nidzicę - Wielbark, a w samej Nidzicy ul. Traugutta – 1-go Maja, 
Słowackiego – Mickiewicza – Wyborską. Włączone w to będą również ronda w Nidzicy. 
Do końca lutego będą zakończone projekty, a w latach 2010-11 nastąpi realizacja. Gmina 
włączyła się w kanalizację sanitarną na ul. 1-go Maja. Uważa, że wykonawca projektu 
przedstawi zamienną organizację ruchu. Rozmawiał z dyrektorem WZD. Do końca roku 
odbędą się konsultacje społeczne. Wówczas zapyta, jak zamierzają rozwiązać problem 
ruchu w mieście.

Pan Starosta poinformował, że odbyło się spotkanie dwóch komisji Rady Powiatu i 
Rady  Miejskiej.  Przedstawiliśmy  tam  swoje  zamierzenia  w  konfrontacji  z  tym,  co 
zamierza miasto. Po kilku spotkaniach może rozwiążemy kilka problemów, na pewno 
nie wszystkie, bo jest och dużo. Trzeba puścić ruch w dwóch kierunkach, jeden - przez 
ul. Leśną, a drugi Kolejową-Kraszewskiego. Trwają przymiarki do rozwiązania ruchu. 
Może za kilka miesięcy, czy pół roku dopracujemy się jakiegoś rozwiązania. Dobrze, że 
budujemy drogę Zaborowo-Zalesie i dalej, bo to droga alternatywna do drogi 545. W 
momencie,  kiedy  będzie  robiona  droga  wojewódzka  na  odcinku  Kozłowa  w  stronę 
Działdowa, będzie można poprzez Niedanowo, Zalesie, Zaborowo dojechać do Nidzicy 
bez  żadnych  przeszkód.  W  naszym  mieście  trzeba  usiąść  z  radnymi  miejskimi  i 
Burmistrzem do dyskusji. Prawda, że lepiej byłoby gdybyśmy wspólnie ul. Kościuszki z 
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przyległymi ulicami wrzucili w jakieś środki unijne, czy krajowe, bo pod jezdniami są 
media należące do miasta, które trzeba wymienić. 

p.  Andrzej  Arcyz  zapytał,  czy  jeśli  Rada  Miejska  wystąpi  z  propozycją 
wspomożenia do powiatu, żeby rozwiązać ten problem, to istnieje możliwość, że takie 
działania podejmiemy.

Pan Starosta odparł, że natychmiast.
p. Andrzej Arcyz podziękował za bardzo dobrą odpowiedź.
p. Stanisław Rabczyński przypomniał, że z ustawy o drogach wynika, iż ruchem na 

drogach gminnych i powiatowych zajmuje się Starosta. Główny obowiązek organizacji 
ruchu będzie spoczywał na Staroście, nie na Burmistrzu.

Pan Starosta zdaje sobie z tego sprawę, ale uważa, że trzeba współpracować z Radą 
Miejską, żeby maksymalnie ułatwić działania.

p.  Lech  Brzozowski  kontynuował  odpowiedź.  Wyjaśnił,  że  przy  projektowaniu 
rond była koncepcja rozwiązania komunikacyjnego dla miasta  – obwodnice północna i 
południowa.  Uważa,  że  tak  powinno  być  w  przyszłości  rozwiązane.  Remont  drogi 
natężenia ruchu w mieście nie zmieni. Uważa, że takie zadania trzeba robić wspólnie z 
Burmistrzem,  gminą.  Dodał,  że  przy  zmianach  do  Strategii  Rozwoju  Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego  zgłoszona  została  potrzeba  budowy  dwóch  obwodnic  dla 
Nidzicy. Co z tego wyjdzie, nie wiadomo.

p. Zbigniew Wernik stwierdził, że nie zmieni się natężenie ruchu, ale zmniejszy się 
hałas studzienek.

Odpowiedzi  na  zapytanie  p.  Krzysztofa  Skurczyńskiego  dotyczące  ul. 
Nowomiejskiej udzielił Pan Starosta. Przypomniał,  że z jednej strony ulicy powiat za 
własne  środki  zrobił  chodnik,  bez  współdziałania  z  Radą  Miasta.  Zaznaczył,  że  w 
przyszłym roku planowana jest budowa II części chodnika, na całej rozciągłości, także 
myśli, że mieszkańcy będą usatysfakcjonowani.

p. Waldemar Słupski poprosił o głos w sprawie ul. Nowomiejskiej. Zaznaczył, że 
pismo mieszkańców ul. Nowomiejskiej czytane było i omawiane na posiedzeniu Komisji 
Oświaty. Jeśli ktoś chce do wglądu, to znajdzie je przy protokole z posiedzenia komisji. 
Przeczytał  fragment  tego  pisma:  „  …mamy  nadzieję,  że  obecne  Władze  Powiatowe 
odniosą się do naszej prośby z troską i zabezpieczą środki finansowe w budżecie powiatu 
w  roku  2010  na  wyżej  wspomniane  zadanie”.  To  prośba,  która  była  omawiana  na 
komisji.

p.  Zbigniew  Wernik  stwierdził,  że  wszyscy  starają  się  pomóc.  Z  nim  też 
mieszkańcy rozmawiają i powiedział, że daje głowę, że musi być w przyszłym roku, ale 
to nie zależy tylko od Przewodniczącego, bo radnych jest piętnastu.

p.  Stanisław  Rabczyński  odniósł  się  do  wypowiedzi  Pana  Starosty  dotyczącej 
budowy chodnika za własne środki. Uważnie słucha, co kto mówi i jakie są podteksty 
wypowiedzi. Starosta powiedział, że za nasze środki i to prawda, bez pomocy gminy. 
Przypomniał, że gdy gmina zwróciła się o dofinansowanie drogi Łyna-Napiwoda, kwotą 
ponad 600 000 zł, to pamięta, że Starosta dał propozycję, że damy 100 000 zł mniej i 
przeznaczymy na chodnik na Nowomiejskiej. Teraz mówi, że gmina nam nie dała. W 
końcu do tej drogi Łyna-Napiwodan dołożyliśmy trochę ponad 420 000 zł, a na chodnik 
tam zrobiony ponad 80 000 zł. Nie chciałby, żeby takie podteksty mówić na sesji, bo kto 
słucha  uważnie,  tak  to  odbiera,  że  tu  gmina  nie  chciała,  tu  nie  dołożyła,  a  powiat 
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wystąpił  itd. Wszędzie gdzieś coś się kryje, są wcześniejsze ustalenia, a w rezultacie 
końcowym tak to się odbiera. Tak było, że 100 000 zł daliśmy mniej, bo robimy chodnik, 
a teraz Starosta podkreśla, że gmina nam do chodnika nic nie dołożyła.

Pan Starosta  zaznaczył,  że  nie  zamierza  dyskredytować gminy.  Chodnik  będzie 
dokończony z naszych środków. Może gmina się dołoży w przyszłym roku, dobrze by 
było.  Środki zostały podzielone w ten sposób,  że  część na drogę,  część  na chodnik. 
Zwrócił uwagę, że drogę powiat dofinansował wbrew regułom, które przyjęliśmy. To 
droga  gminna,  z  żadnym  samorządem  takich  działań  nie  podejmowaliśmy,  to  był 
wyjątek. Ma nadzieję, że nie będziemy takich rzeczy powtarzali, bo mamy sami 440 km 
dróg. Ta suma zmniejszyła się z 600 000 zł na trochę mniej, bo po przetargach kwoty 
inwestycji się zmniejszają. I drogę i chodnik zrobiliśmy za trochę mniej, ale 600 000 zł 
było  zabezpieczone.  Taka  jest  prawda  i  wcale  nie  zamierza  dyskredytować  działań 
gminy,  bo dobrze by było,  gdyby gmina  zrobiła  jak najwięcej  i  my również.  Wtedy 
mieszkańcy miasta i powiatu będą się cieszyć.

p. Stanisław Rabczyński stwierdził, że nie mieliśmy 600 000 zł, tylko 500 000 zł 
zabezpieczone. I to był Pana Starosty pomysł, żeby 100 000 zł przeznaczyć na chodnik. 
Radni na to przystali. Teraz Starosta mówi co innego.

Pan Starosta odpowiedział, że w sumie było 600 000 zł zabezpieczone. Zadzwonił 
do Pana Burmistrza i zapytał, czy wybiera całe 600 000 zł na drogę, czy podział 500 000 
zł na drogę i 100 000 zł na chodnik. Burmistrz wybrał tę drugą opcję i tak się stało. Nie 
widzi tu żadnych podtekstów, żadnych złośliwości. Po prostu się dołożyliśmy.

p.  Zbigniew  Wernik  wyraził  nadzieję,  że  Zarząd  i  Rada  podjemą  decyzję  o 
budowaniu chodnika w przyszłym roku.

p.  Krzysztof  Skurczyński  zaznaczył,  że  w przerwie otrzymał  już odpowiedź  od 
Dyrektor PZD na swoje zapytania dotyczące wykaszania traw i prześwietlenia drzew i 
ten temat można już zamknąć. 

Odnośnie  interpelacji  p.  Krzysztofa  Skurczyńskiego  dotyczącej  ławek  i  terenu 
wokół Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy wypowiedział się Dyrektor Bogdan 
Malinowski.  Stwierdził,  że teren wokół szkoły i  zieleń jest  zagospodarowana dobrze. 
Natomiast sprawa ławek to syzyfowa praca, gdyż niszczone są one nie przez uczniów, 
ale przez inne osoby, w późnych godzinach wieczornych. Dodał, że w trakcie ostatnich 
Dni Nidzicy zostały wyrwane ładne młode świerki. Ogrodzenie całe było odmalowane, 
ale  jego  stan  techniczny  od  lat  jest  taki  sam.  Przychylił  się  do  interpelacji  p. 
Skurczyńskiego, ponieważ uważa, że ogrodzenie mogłoby być bardziej bezpieczne. 

p. Krzysztof Skurczyński zaznaczył, że chodziło mu o to, czy nie czas już zmienić 
płot.

p. Bogdan Malinowski odparł, że jest otwarty.
p.  Krzysztof  Skurczyński  stwierdził,  że  ławki  nie  są  zniszczone  od  czasu  Dni 

Nidzicy, tylko od dawna.
p. Bogdan Malinowski uważa, że najlepszym rozwiązaniem byłoby ich zastąpienie 

czymś nie do wyrwania. Odnośnie płotu stwierdził, że chętnie widziałby inny, ale zależy 
to od możliwości finansowych powiatu.

p. Krzysztof Skurczyński proponował wstawić ten wniosek do budżetu.
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p.  Zbigniew  Wernik  zwrócił  się  do  dyrektora  ZSO,  aby  obejrzał  raz  jeszcze 
ogrodzenie.

Ad. 16.
p.  Zbigniew  Wernik  przeczytał  zaproszenie  Non  Omnis  Moria  z  Kozłowa  na 

uroczystość  organizowaną  w ramach  V edycji  –  Patriotyzm Wczoraj  i  Dziś  –  Dęby 
Pamięci  – Katyń „Ocalić od zapomnienia” w dniu 8 października br. w Kozłowie  o 
15:30.

Pan Starosta dodał, że odbędzie się tam sadzenie Dębów Katyńskich.
p. Andrzej Arcyz zwrócił się z wnioskiem o bardziej staranne zorganizowanie jury 

konkursu Piosenki Patriotycznej, bardziej obiektywne i uczciwe, niż ubiegłoroczne. 
Pan Starosta miał również takie odczucia. Z tego, co wie, jury było obiektywne, bo 

nie od nas. Sztuka jest jednak wymierna, gusta są różne, możemy mieć różne odczucia. 
Jury wybierze tak, jak uważa.

p. Andrzej Arcyz stwierdził, że nie dąży do żadnej polemiki, zgłosił sprawę i sądzi, 
że można to dopracować.

Pan Starosta zaznaczył, że dyrektor ściągnął fachowców.
Głos oddano Dyrektorowi ZSZiO – p. D. Wółkiewiczowi. Wyjaśnił on, że festiwal, 

który prowadzi szkoła, a którego inicjatorem jest radny W. Słupski, ma trzy lata historii. 
Po pierwszym były głosy, że jury jest  nie do końca obiektywne, dlatego podjął duży 
wysiłek,  aby  jury  było  jak  najbardziej  obiektywne.  Byli  to  Państwo  ze  Szkół 
Muzycznych w Mławie i Działdowie, więc jak najbardziej obiektywne i fachowe jury. 
Dostrzegają inne elementy, których my nie potrafimy.

p. Andrzej Arcyz nie rozeznał jeszcze dokładnie swojego muzyka, jako fachowca, 
ale sądzi, że w tej branży jest w porządku i zna się na tym. Po konkursie przyszedł do 
niego z wielką  rozpaczą.  Takie same sygnały są z innych szkół,  dlatego podjął ten 
temat. Sygnalizuje tylko dyrektorowi, bo wie, że na pewno się napracował. Słychać było, 
że to bardzo dobry konkurs itd., ale czy są fachowcy, czy nie, to czegoś tam zabrakło.

Pan Starosta podsunął pomysł, aby oprócz nagród przyznawanych przez jury zrobić 
jeszcze jedną nagrodę np. Starosty.

p. D. Wółkiewicz podziękował radnemu Jackowi Kosmali za położenie chodnika 
przy drodze dojazdowej do bramy głównej szkoły. 

p. Zbigniew Wernik również podziękował p. Kosmali,  bo diety podwyższyć nie 
może.

p.  Jacek  Kosmala  odparł,  że  Przewodniczący  dobrze  wie,  iż  wszystkie  diety 
przeznacza na cele społeczne.

O głos poprosił radny miejski – p. Krzysztof Kawiecki. Poruszył kwestię przepustu 
w Nowej Wsi Dmochy na drodze powiatowej. Od kilku lat, 2, może 3, jest zasypywany 
co  roku.  Idzie  już  jesień,  w  tym miejscu  robi  się  rozlewisko  wody  i  jest  to  jakieś 
zagrożenie,  a  tym  bardziej  degradacja  tej  drogi.  Zapytał,  czy  Pan  Starosta  w  tym 
kierunku coś  zrobił,  bo kilka razy  zgłaszał  na sesji  Rady Miasta  i  nie  dostał  żadnej 
odpowiedzi. Czy coś w tym temacie wiadomo?

10



Pan Starosta poprosił Panią Dyrektor PZD, żeby odpowiedziała na temat przepustu. 
Dodał, że przepust w Nowej Wsi oglądał i trzeba jakoś rozwiązać ten problem.  

p. B. Bonisławska poinformowała, że przepust w Nowej Wsi Dmochy nie istnieje 
w  ewidencji  PZD,  nie  istnieje  również  w  ewidencji  Ośrodka  geodezji  i  kartografii, 
w związku z tym nie jest on jakoby naszą własnością. Wlot i wylot tego przepustu nie 
leży w naszym pasie drogowym. Dodała, że dzisiaj jechała tamtą drogą, deszcz padał i 
nie widać żadnych kałuż.

p. Zbigniew Wernik poprosił, aby p. Krzysztof podał, kiedy ten przepust powstał.
p. K. Kawiecki uważa, że jeśli ktoś drogę budował i projektował ten przepust, to 

chyba miał na celu wody odprowadzenie. Pani zwróciła uwagę, że po drugiej stronie są 
wzniesione  góry  i  ta  woda  w  tym  miejscu  naprawdę  musi  spłynąć.  Jeśli  nie  ma 
dokumentacji, która by stwierdziła, że ten przepust jest, to nie wie, dlaczego on na tej 
drodze się znalazł. Czy może Pani to wytłumaczyć, bo on nie może. Dlaczego został on 
zasypany?

p.  B.  Bonisławska zauważyła,  że on nie jest  w ewidencji  ani  PZD, ani  nie jest 
naniesiony  na  mapach  w  Ośrodku  geodezyjnym.  Wlot  i  wylot  leży  poza  pasem 
drogowym, czyli jakoby ten przepust nie odprowadza wód z drogi.

p. Zbigniew Wernik zapytał, czy istnieje konieczność wybudowania tam takiego 
przepustu? Czy musi on być?

p. K. Kawiecki zaznaczył, że on już jest, tylko jest zasypany.
p. Zbigniew Wernik zapytał, czy musi być? Jeśli tak, to myśli, że w naszym pasie 

trzeba go pobudować.
p. B. Bonisławska stwierdziła, że trzeba się temu przyjrzeć dokładniej, natomiast 

wody opadowe, które są odprowadzane powierzchniowo tą drogą, nie stwarzają aż tak 
wielkich rozlewisk wody.

p.  Zbigniew Wernik  proponował,  żeby  się  któregoś  dnia  wybrać  tam,  z  Panią 
Dyrektor, jako fachowcem, bo sam nie zna się na przepustach.

p. K. Kawiecki zwrócił się do Przewodniczącego z zapytaniem, czy to znaczy, że 
drogi Powiatowe nie mają pasa drogowego, tylko ulicę, nic więcej.

p. B. Bonisławska wyjaśniła, że jest pas drogowy, ale wlot i wylot przepustu jest 
poza pasem drogowym. Taki przepust nie istnieje nigdzie, w żadnych zasobach.

Pan  Starosta   stwierdził,  że  jak  nie  będzie  woli  dwóch  ludzi,  brata  Pana 
Kawieckiego  i  tego  sąsiada,  żeby  dojść  do  jakichś  porozumień,  to  zawsze  jeden 
drugiemu w przepust wdepnie albo zawiezie gnoju na drogę i tak się to ciągle dzieje i 
karcą się nawzajem miesiącami, latami. Na brak dobrej woli dwóch sąsiadów, powiat nie 
jest  lekarstwem.  Wie,  że  można  by  przy  dobrej  woli  i  przepust  zrobić  i  z  tą  drogą 
rozwiązania poszukać, bo tam jest szerszy zakres tych nieporozumień.

p. Zbigniew Wernik myśli, że można by długo sobie rozmawiać na ten temat, ale 
tam trzeba by było pojechać. Pani Dyrektor jest fachowcem, także stwierdzi, jeśli ten 
przepust musi być, no to trzeba go zrobić.

Pan Starosta zaprosił Pana Przewodniczącego, Panią Dyrektor, Pana Kawieckiego, 
zainteresowanych, Panią Iwonę do wyjazdu i obejrzenia. Starostowie już tam byli kilka 
razy.

p. K. Kawiecki zwrócił uwagę Panu Staroście, że kilka razy go prosił,  żeby nie 
mieszać go w jakieś konflikty międzysąsiedzkie, bo takich nie ma. Stwierdza fakt, że ten 
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przepust jest zasypany. Jeszcze więcej takich faktów może podać, o których Pan Starosta 
bardzo dobrze wie, że droga powiatowa nr 1516 też jest zaorana. Do dnia dzisiejszego 
nie dostał odpowiedzi, która by stwierdziła, że ta droga jest. W chwili obecnej drogi nie 
ma, jest gwałcona z roku na rok i też od półtora roku nie ma odpowiedzi.

Pan Starosta odpowiedział, że z tego, co wie, to p. Kawiecki przekazał te wszystkie 
wiadomości,  te  zastrzeżenia,  do  Prokuratury.  Jeżeli  okaże  się,  że  zrobiliśmy  jakieś 
przestępstwo,  czy  łamali  w  jakimś  momencie  prawo,  to  dosięgnie  nas  wyrok 
sprawiedliwości.

p.  K.  Kawiecki  uważa,  że  Pan  Starosta  pomylił  fakty.  Sprawę,  o  której  mówił 
Starosta, zgłosił jego brat, nie on. 

p. Zbigniew Wernik zwrócił się do p. Kawieckiego z zapewnieniem, że dopilnuje, 
aby odbył się wyjazd na tę drogę z przepustem.

Pan Starosta wyraził prośbę, żeby na komisjach rozpatrzyć.
p. Zbigniew Wernik uważa, że nie trzeba czekać do komisji.
p. K. Kawiecki zapytał, czy może uczestniczyć w Zarządzie Powiatu, bo chciałby tę 

sprawę bardziej szczegółowo wyjaśnić. Jeśli nie na sesji, to na Zarządzie.
Pan Starosta zaprosił p. Kawieckiego na godzinę 12:30.
p. Zbigniew Wernik proponował, aby od razu się umówić na dzień obejrzenia tego 

nieszczęsnego przepustu. Oddał głos p. W. Słupskiemu.
p. Waldemar Słupski proponował, żeby tą sprawą zajęła się Komisja Rewizyjna i 

wyjaśniła ją.
p. K. Kawiecki zgodził  się z tym, dodał, że może złożyć pismo. Jeśli  jest  wola 

komisji rewizyjnej, to może działania podjąć. Chyba nic nie stoi na przeszkodzie. Chyba, 
że potrzeba więcej dokumentacji.

p. Jacek Kosmala zauważył, że aby Komisja mogła podjąć działania, to najpierw 
musi być zlecenie od Rady, bo jest to zadanie nieplanowane. Prosił o złożenie pisma do 
Rady, a Rada to zleci komisji, która się sprawą zajmie. Wezwie na posiedzenie wszystkie 
osoby,  które  są  za  to  odpowiedzialne,  radcę  prawnego  i  p.  Kawieckiego.  Po 
przedyskutowaniu definitywnie zakończy się temat.

p.  K.  Kawiecki  uważał,  że  skoro  złożył  do  Rady  pismo,  to  odpowiednim 
jednostkom będzie przekazane, tak przynajmniej jest robione w gminie.

p. Zbigniew Wernik stwierdził, że wniosek p. Słupskiego będzie bezzasadny, jeśli 
zostanie omówiony na Zarządzie. Najpierw jutro odbędzie się Zarząd. Zwrócił się do p. 
Kawieckiego, aby złożył ponowny wniosek.

p. K. Kawiecki odpowiedział, że złoży.
Więcej wolnych wniosków nie zgłoszono.
p.  Zbigniew  Wernik  wobec  wyczerpania  porządku  o  godzinie  14:46  zamknął 

obrady XXXI Sesji Rady Powiatu.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała:
Inspektor                                    Przewodniczący Rady
/-/ mgr Małgorzata Wojtaszewska    /-/ Zbigniew Wernik
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